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 عکاسی در رفسنجان به جریان تبدیل نشد                                             هوش مصنوعی حتما به عکاسی کمک خواهد کرد

رحیم بنی اسدآزاد
اربعین رفسنجان هفته  هفته فیلم و عکس 
گذشته مثل سال های پیش در رفسنجان برگزار 
شد. بانی این رویداد انجمن سینمای جوان است، 
انجمنی که »عباس بلوچی« عکاس رفسنجانی 
در  و  دارد  عهده  به   91 سال  از  را  آن  ریاست 
فعالیت های مستمری داشته است.  این سال ها 
به بهانه برگزاری این رویداد و شنیدن از چند و 
چون عکاسی در رفسنجان با او که دارای مدرک 
و  تهران   سوره  دانشگاه  از  سینما  کارشناسی 
هنرهای  دانشگاه  از  عکاسی  ارشد  کارشناسی 
زیبا تهران؛ مدرس و استاد دانشگاه های علمی و 
کاربردی و آزاد اسلامی کرمان و رفسنجان است 

گفت وگو کردم.
■ رفسنجان هر سال رویدادی این گونه دارد 
برپایی  لزوم  از  بود،  اربعین  با موضوع  بار  این  و 

این رویداد و چگونگی آن بگویید؟
برای  رفسنجان  اربعین  و عکس  فیلم  هفته 
اولین بار در رفسنجان در آستانه اربعین حسینی 
با همکاری روابط عمومی و اموراجتماعی مس 
خجسته  مجموعه  در  ماه  ۳1مرداد  ۲۷الی  از 
آگاه برگزار شد.  البته ما هر سال یک نمایشگاه 
عکس محرمی به عنوان شورشیدایی از عکاسان 
برای  امسال  که  می کردیم  برگزار  رفسنجان 
و نشست های موضوعی  فیلم   بار بخش  اولین 
نیز به آن اضافه و در قالب هفته فیلم و عکس به 
اجرا در آمد و عکاسان و فیلمسازانی که در این 

حوزه دغدغه داشتند بهره بردند.
عکس  محوریت  با  رویدادهایی  برگزاری   ■
عکاسی  به  کمکی  چه  متمادی  سال های  در 

رفسنجان کرده و آیا اصلا کمک کرده است؟
برپایی  نمایشگاه عکس از عکاسان باتجربه و 
پیشکسوت در کنار تازه کارها و آنها که تاکنون 
باعث  نیامده  در  نمایش  به  آن ها  از  عکسی 
عکاسی  هنر  به  علاقمندان  ترغیب  و  تشویق 
می شود از آنجا که این نمایشگاه رقابتی نیست 
انگیزه دیده شدن کارهایش و  به  و هر عکاس 
به تصویر کشیدن  البته در عکس های محرمی 
مختلف  مناطق  در  عزاداری  آداب  و  آیین ها 
یک  ایران  عزیزمان  کشور  و  کرمان  استان 
رنگین کمان فرهنگی را به نمایش می گذارد بی 
شک برگزاری این گونه نمایشگاه ها باعث رونق 
عکاسی هنری خصوصا در شاخه مستند خواهد 
شد  و هر کدام از این عکس ها خود سندی برای 

نسل آینده خواهند بود.

■ با این همه اما جریان عکاسی در رفسنجان 
شکل نگرفته، چرا ؟

البته در دهه نود عکاسان رفسنجان رتبه های 
بسیار زیادی در جشنواره های داخلی و خارجی 
به دست آوردند، بله، آن گونه که فیلمسازی در 
عکاسی  شده  تبدیل  جریان  یک  به  رفسنجان 
تبدیل  جریان  به  است  نتوانسته  آن گونه  شاید 
اخیر  دارد. در چند سال  زیادی  شودکه دلایل 
کرونا باعث شد دورهمی ها و اردوهای عکاسی 
مجازی  جلسات  حد  در  یا  و  نشود  برگزار  کلا 
باشد و یکی از دلایل کم شدن فعالیت عکاسان 
که  شکل  آن  به  شاید  هم  یکی  و  بود  همین 
اهمیت  کوتاه  فیلم  و  سینما  برگزیدگان  به 
است،  افتاده  مهجورتر  عکاسی  می شود  داده 
عزیزی  ما  اخیر  سال های  در  رفسنجان  در 
نزدیک  که  را  جعفری«  »دکترسیامک  بنام 
a نشان  و  ومدال  برگزیده  عنوان  شصت  به 

البته عکاسان  از دست دادیم،  فیاپ را داشتند 
دوست  همت  به  عکاسی  انجمن  و  رفسنجان 
خوبم آقای »ایرج علی پور«  دوباره در سینمای 
و  سرگرفته اند  از  را  خودشان  فعالیت  جوان 
اساتید انجمن آقایان  »حسام باقری« و »بهراد 
و  محیط«  »سیمین  سرکارخانم  و  بهرامی« 
»حدیث شریفی«  و«حسین افروزه« و »امیررضا 
از  بسیاری  در  اخیر  سالیان  در  پورحیدری« 

جشنواره ها حائز رتبه شده اند.
ثابت  پای  و  عکاس هستید  خودتان  شما   ■
نظرتان  به  هستید  و  بودید  رفسنجان  عکاسی 
حاضر  حال  در  رفسنجان  در  عکاسی  جایگاه 

چگونه است؟
زیادی  فرودهای  و  فراز  دارای  هنری  هر 
می شود گاهی در دوره ای آدم هایی باعث رونق 
و تشویق و گاهی یک اتفاق باعث جدایی و کم 
کاری می شود به طور کلی عکاسی رفسنجان در 
اوایل دهه 9۰ خوب درخشیده ولی در اواخراین 
دهه دچار کم کاری و افول شده است ولی من 
در  انشاالله  و  دارم  امید  نسل جوان  و  آینده  به 
خواهیم  بهتری  اتفاقات  شاهد  آتی  روزهای 
این  در  عکاسانی  کرد،  کار  همواره  باید  بود.  
عکس  می کنند،  کار  همواره  که  می مانند  هنر 
می گیرند و آموزش پذیرند، همین که یک جایزه 
گرفتی فکر کنی به انتهای خط رسیدی باختی 
داستان را؛ متاسفانه این موضوع در بسیاری از 

بچه های تازه کار اتفاق می افتد.
■ عکاسی هنری فردی است ولی پیشرفت و 
رشد آن در گرو جمع است. اما معمولا جمع هایی 

که در کرمان شکل گرفته به پیشرفت عکاسی 
است.  این گونه  هم  رفسنجان  در  نشده؛  منجر 

مشکل کجاست؟
همانطور که فرمودید هنر عکاسی خیلی به 
اما پیشرفت در گرو  تلاش فردی بستگی دارد 
کارهای جمعی است،  نداشتن سازمان و تشکل 
بودجه  نداشتن  قاعدتا  و  عکاسی  در  خاصی 
مشخصی در این راستا باعث شده در طی این 
سال ها هر از چند گاهی تعدادی علاقمند از سر 
مثل  بزنند  حرکت هایی  شخصی  علاقه  و  ذوق 
کلی  رفسنجان  در  یا  کرمان؛   عکس  سالانه 
کارگاه و نشست برگزار شده است، اما با رفتن و 
یا خسته شدن آنها  این اتفاقات کمتر می افتد،  
عکاسی  که  دوره  آن  جوان  سینمای  انجمن 
آن  در  آنالوگ  وبصورت  رنگی   سفید،  و  سیاه 
ایران  سراسر  در  تقریبا  می شد  داده  آموزش 
چاپ  لابراتوار  و  لوازم  به  جوان  سینمای  دفاتر 
سیاه وسفید و رنگی مجهز بودند و تقریبا بیشتر 
عکاسان با انجمن در ارتباط بودند.  اما در دهه 
۸۰که عکاسی دیجیتال تقریبا جایگزین عکاسی 
بسته  مرور  به  انجمن  لابراتوارهای  شد  آنالوگ 
شد و وسایل آن در گوشه انبارها در حال خاک 
خوردن است و متاسفانه انجمن های سینما جوان 

به تجهیزات جدید عکاسی دیجیتال آن گونه که 
باید تجهیز نشدند و اغلب در آموزشگاه های آزاد 
تاریکخانه دیجیتال و  روی عکاسی دیجیتال و 
پایگاه خودش  انجمن  و  کار کردند  افزارها  نرم 
به عنوان انجمن عکاسان را از دست داد  البته 
جدیدا »آژانس عکس ایران« فعالیتش را از سر 
انجمن  اتفاق های خوبی در  گرفته و قرار است 
و  عکاسان  از  حمایت  از جهت  جوان  سینمای 
جشنواره ها  در  شرکت  و  عکاسی  پروژه های 
سینمای  انجمن  دوباره  شاید  و  بگیرد  صورت 

جوان سکاندار عکاسی بشود.
در  عکاسی  راه  سر  چالش  مهمترین   ■

رفسنجان چیست؟
مهمترین چالش به نظر من نداشتن تشکل و 
نظام اداری مشخصی بوده و اداره ارشاد هم که 
متولی فرهنگ و هنر است در بی برنامگی برای 
این قشر از هنرمندان بسر می برد شاید مشکل 
اساسی نداشتن بودجه مشخص و متولی باشد، 
البته در رفسنجان بدلیل وجود انجمن سینمای 
آموزشی  نظام  و  انجمن  که  اهمیتی  و  جوان 
انجمن به عکاسی به عنوان پایه سینما دارد تا 
حالا سعی کرده است که از عکاسان در حد وسع 

خود حمایت کند، البته اگر بنظرم بودجه ای در 
جوانان  سینمای  انجمن  اختیار  در  راستا  این 
را  عکاسان  بتواند  انجمن  احتمالا  بگیرد  قرار 
و  اندازه  به  نیز  کوتاه  فیلم  فیلم سازان  کنار  در 
شاهد  آینده  در  و  کند  حمایت  آن ها  شان  در 
اتفاقات بهتری باشیم فعلا انجمن در چند شاخه 
فعالیت  عنوان مشاغل سینمایی  در  عکاسی  از 
دارد یکسالی هم دوره جامع عکاسی نیز در حال 
برگزاری است که هدفش بیشتر ایجاد شغل در 

شاخه های مختلف عکاسی می باشد.
■ با این همه شما سیر عکاسی در رفسنجان و 
رشد و جایگاه کنونی آن را قابل قبول می دانید؟

تقریبا  و  بود  آنالوگ  عکاسی  دهه ۸۰که  تا 
یک تخصص و تعداد اندکی عکاس وجود داشت؛ 
نود و رشد عکاسی دیجیتال  تا  از دهه هشتاد 
و  کرد  پیدا  خوبی  رشد  رفسنجان  در  عکاسی 
تعداد عکاسان و علاقمندان به این هنر بیشتر 
شدن  گران  بدلیل  اخیر  سال های  در  شد.  
تقریبا  از حد وسایل و تجهیزات عکاسی  بیش 
روز  هر  دوربین  با  عکاسی  آموزش  کلاس های 
کمتر و عکاسی با موبایل بیشتر شده است،  من 
به آینده خوشبین هستم و امیدوارم با انقلابی 
که در صنعت عکاسی با ورود هوش مصنوعی به 
این حوزه به وجود آمده در آینده شاهد اتفاقات 

بهتری در حوزه آرت و عکاسی باشیم.
به  مصنوعی  هوش  معتقدید  شما  یعنی   ■

عکاسی کمک می کند؟
از  خیلی  دیجیتال  عکاسی  ورود  اوایل  در 
آنالوگ  عکاسی  و  می کردند  مخالفت  عکاسان 
دیگر  امروز  اما  می دانستند  هنری تر  و  بهتر  را 
حد  در  و  پیوسته  تاریخ  به  آنالوگ  عکاسی 
آشنایی و بخشی از تاریخ عکاسی به آن اشاره 
مبرا  قصه  این  از  هم  مصنوعی  می شود، هوش 
نیست و نمی توانیم جلوی رشد آن را بگیریم  و 

حتما به عکاسی کمک خواهد کرد.
■ آینده عکاسی رفسنجان را چگونه می بینید؟

خود  که  بود  خواهد  عکاسانی  آن  از  آینده 
باشند،  پذیر  آموزش  دارند،  نگه  روز  به  را 
و  بکوشند که خود  و  نشوند  و کبر  دچار غرور 
تغییر  برای  دهند.  رشد  را  خودشان  همراهان 
باید به عکاسی  و هنرمندان عکاس واقتصاد هنر 
توجه  بخش خصوصی  و  دولت  توسط  عکاسی 
شود وگرنه  عکاسان بعد از مدتی دست از کار 
می کشند، مگر این که خیلی عاشق باشند و ادامه 

دهند، با این حال من به آینده امید دارم.

در عکاسی به آینده و نسل جوان امید دارم
عباس بلوچی رئیس انجمن سینمای جوان رفسنجان در گفت و گو با استقامت؛

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای 
"EPC طراحی، ساخت و نصب قفسه بندی انبارهای یدکی و نسوز شرکت جهان فولاد سیرجان بصورت"

" مناقصه شماره 66-03-خ-م"
شــرکت جهــان فــولاد ســیرجان در نظــر دارد نســبت بــه طراحی،ســاخت و نصــب قفســه بنــدی انبارهــای یدکــی و نســوز بصــورت EPC از طریــق برگــزاری مناقصــه عمومــی دو مرحلــه ای اقــدام نماید؛ لــذا از تمامی شــرکت 

کننــدگان معتبــر کــه دارای توانایــی مناســب، ســوابق و تجــارب مــورد قبــول مــی باشــند، دعــوت بــه عمل مــی آیــد اســناد مناقصــه را از طریــق مراجعــه بــه آدرس اینترنتــی WWW.SJSCO.IR دریافــت نمایند.
    شرایط:

1- آخرین فرصت تحویل پاکات: پایان وقت اداری روز چهار شنبه مورخ 1403/06/07. 
2- تضمین شرکت در مناقصه مبلغ 7.000.000.000  )هفت میلیارد( ریال مطابق اسناد مناقصه.

3- محــل انجــام کار: کارخانــه هــای شــرکت جهــان فــولاد ســیرجان واقــع در اســتان کرمــان، شهرســتان ســیرجان، کیلومتــر 50 جــاده ســیرجان – شــیراز، کیلومتــر 2 جــاده اختصاصــی گل گهــر وکارخانــه 
نــورد واقــع در اســتان کرمــان، شهرســتان بردســیر، کیلومتــر 2 جــاده بردســیر – کرمــان.

4- مدت زمان انجام کار: 4 )چهار( ماه شمسی از تاریخ تنفیذ قرارداد.
5- محل تحویل پاکات: شهرستان سیرجان، دبیرخانه کمیسیون معاملات شرکت جهان فولاد سیرجان یا شهر تهران، دبیرخانه مرکزی دفتر شرکت جهان فولاد سیرجان. )مطابق اسناد مناقصه(

6- شــرکت جهــان فــولاد ســیرجان در قبــول یــا رد هــر یــک از پیشــنهادات مختــار مــی باشــد و همچنیــن بــه پیشــنهادهای مشــروط و مبهــم کــه بــا اســناد مناقصــه مغایــرت داشــته باشــد و یــا بعــد از مهلــت 
مقــرر در آگهــی برســد ترتیــب اثــر داده نخواهــد شــد.

7- ارائه اسناد و مستندات مذکور هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.
ایمیــل آدرس  و   6143 داخلــی   034-31257600 یــا   09912938317 شــماره  بــا  اداری  ســاعات  در  کاری(  )روزهــای  چهارشــنبه  تــا  شــنبه  از  بیشــتر  اطلاعــات  کســب  جهــت   -8 

 TENDER@SJSCOSTEEL.COM ارتباط برقرار نمایید.
دبیرخانه کمیسیون معاملات - شرکت جهان فولاد سیرجان


